
Til: Børne og undervisningsudvalget 

 

Vedr: Handicaptillæg til unge 

 

Ordningen med SU-handicaptillæg omfatter kun de videregående uddannelser og erhvervsuddannelserne, 

men ikke en gymnasial uddannelse. 

Vores unge med et handicap/diagnose, kan ikke altid gå den direkte erhvervsvej, og er måske lidt mere 

boglige, så gerne vil gå gymnasievejen til deres drømmestudie. 

Der er mange familier, der ikke har resurser til at finansierer deres unge mens de går på gymnasiet. Mange 

med et handicap (synligt eller ej) kan jo ikke altid have et fritidsjob som deres ”normale” jævnaldrende. 

Husk på at alle børnetilskud og børnepenge forsvinder når den unge bliver 18 år? 

Og en SU for en hjemmeboende rækker jo ikke langt, hvis man også skal være ung.  

Mange unge med en diagnose som f.eks. autisme, er som regel lidt ældre når de forlader folkeskolen, og 

skal vælge deres vej frem i livet, der er ikke overskud til et fritidsjob, hvis de skal passe deres gymnasie. 

Og hvis de gerne vil flytte hjemmefra, ja…. Så skal de vælge noget andet, eller gå på kontanthjælp? 

 

Når nu rigtig mange af vores unge med et handicap eller en diagnose aldrig får en uddannelse, så hjælper 

det ikke, at det bliver gjort forskel, bare fordi man vil en anden vej, end vores regering vil. 

Regeringen vil gerne have de unge så hurtigt ud på arbejdsmarked som muligt, men der er også nogen der 

gerne vil være f.eks. dyrelæge, og så er gymnasiet den eneste genvej til det studie.  

 

Jeg håber inderligt, at den forskelsbehandling der bliver gjort på de unge bliver ændret hurtigst muligt, så 

de også selv har mulighed for at vælge deres fremtid, og måske flere med et handicap for en uddannelse. 
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